
Zápis byl upraven pro potřeby vyvěšení na elektronické úřední desce 
z důvodu ochrany osobních údajů

Zasedání Zastupitelstva Obce SkrchovZasedání Zastupitelstva Obce Skrchov

č. č. 2121  
 konané  dne  konané  dne 2424. . 88. 202. 20211

Zasedání se konalo v budově obecního úřadu, zahájeno bylo v 18:05 hod., přítomno bylo 
6 zastupitelů ze 7, omluvena paní Ludmila Drahošová. Starostka obce (dále předsedající) přivítala 
přítomné a konstatovala řádné svolání a usnášeníschopnost zasedání zastupitelstva. 
Kopie oznámení o konání zasedání je uvedena v příloze zápisu. 

Předsedající navrhla určit zapisovatelem pana Františka Bubeníka a ověřovateli zápisu 
pana Petra Kopečného a pana Ladislava Chladila.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov určuje zapisovatelem pana Františka Bubeníka 
a ověřovateli zápisu pana Petra Kopečného a pana Ladislava Chladila.

Výsledek hlasování:   Pro     6        Proti      0      Zdrželi se     0
Usnesení č. 21/1 bylo schváleno.

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou  
členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  Program zasedání 
navrhla doplnit o další body – viz. znění usnesení.
Ze strany zastupitelů nebyly k návrhu programu vzneseny návrhy na doplnění. 

Návrh usnesení:

Zastupitelstvo Obce Skrchov schvaluje následující program zasedání zastupitelstva:
1. Kontrola plnění přijatých usnesení
2. Projednání doplnění světel „VO“.
3. Zajištění sběru textilu.
4. Projednání protokolu o ročním auditu na dětském hřišti.
5. Černé stavby.
6. Přechodné „DZ“ na točně BUS a zábradlí u žel. podjezdu.
7. Rozpočtové opatření č. 3/2021.
8. Informace k dotaci „Systému odděleného sběru odpadů.
9. Oprava místní komunikace k č.p. 50.

10. Rozšíření MK – zatáčky u č.p. 12 + stavba opěrné zdi.
11. Přidání jukej boxu.
12. Přistoupení ke sporu JMK – AZUR.
13. Dotace na veřejné budovy.
14. Různé.

Výsledek hlasování:   Pro     6         Proti      0       Zdrželi se     0
Usnesení č. 21/2 bylo schváleno.
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1. Kontrola plnění přijatých usnesení1. Kontrola plnění přijatých usnesení
Předsedající informovala přítomné o stavu plnění usnesení přijatých na minulém 

zasedání zastupitelstva:

• Účetní obce byla seznámena se schválením závěrečného účtu, účetní závěrky a schváleným
rozpočtovým opatřením č. 2/2021.

• Žádost o zařazení dětí obce do školského obvodu Letovice byla zaslána Městu Letovice, 
žádají seznam žáků.

• Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí finanční výpomoci TS – Malá Haná byla uzavřena, 
finanční výpomoc byla poskytnuta.

• Dohoda o úhradě podílu obce na akci "Systém odděleného sběru matriálově využitelných 
odpadů III. etapa" byla uzavřena, podíl obce byl uhrazen.

• Akce prodloužení kanalizace byla provedena.

• Akce oprava komunikace u č.p. 8 byla provedena.

• Akce vybudování horské vpusti  a akce oprava asfaltového povrchu u č.p. 10 je objednána, 
řešení probíhá.

• Přidání sloupů VO bude dnes projednáno.

• Akce "Revitalizace VO" – dotace přišla na účet obce, je problém s dodávkou dílů.

• Odprodej částí pozemku p.č. 294/1 je řešen.

• Návrh na řešení odstranění překážky na místní komunikace nebyl obci předložen, obec 
zaslala stavebnímu úřadu žádost o  obnovení přerušeného řízení ve věci odstranění 
nepovolené stavby plotu na pozemku p.č. 309/5.

Výpis usnesení z předchozího zasedání zastupitelstva obce je uveden  příloze zápisu.

2. Projednání doplnění světel „VO“.2. Projednání doplnění světel „VO“.

Předsedající uvedla, že požádala dodavatele rekonstrukce osvětlení o nabídku na 
doplnění světel mimo dotaci – bylo navrženo doplnění dvou sloupů se světly k č.p. 50  
(mezitím soukromý vlastník pozemku vzal zpět předchozí souhlas s umístěním sloupu, bude 
tedy jen jeden),  přidá se výložník se světlem nad cestu nad opěrnou zdí,  další světla by se 
přidala k č.p. 3, 26, 29, 31 a na sloup u posypové bedny u podjezdu.

V cenové nabídce je také naceněno přidání rozpěrek do vzdušného vedení elektřiny, aby
se ve větru nemohly dráty dotknout – v cenové nabídce je počítáno s přidáním rozpěrek mezi
všechny sloupy ( 16 ks rozpěrek s montáží za necelých 32 tisíc Kč bez DPH )  - bude 
dohodnuto při vlastní montáži, mezi které sloupy bude vhodné rozpěrky dát.
Cenová nabídka na doplnění osvětlení je uvedena v příloze zápisu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov schvaluje cenovou nabídku do výše 110.744 Kč bez DPH.

Výsledek hlasování:   Pro     6       Proti      0       Zdrželi se     0
Usnesení č. 21/3 bylo schváleno.
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3. Zajištění sběru textilu.3. Zajištění sběru textilu.

Předsedající seznámila zastupitele obce s dopisem od firmy Textil Eco a.s., která pro 
obec zajišťuje vývoz kontejneru na textil – tuto službu zatím prováděly zdarma – vzhledem k
nárůstu nákladů však mohou rentability dosáhnout pouze za finanční příspěvek 1.200 Kč za 
jeden kontejner a rok. V diskuzi se zastupitelé shodli na poskytnutí příspěvku.
Dopis firmy Textil Eco a.s. je uveden v příloze zápisu. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov souhlasí s placením ročního poplatku 1.200 Kč bez DPH 
firmě  Textil Eco a.s. za vyvážení kontejneru na textil.

Výsledek hlasování:   Pro     6        Proti      0       Zdrželi se     0
Usnesení č. 21/4 bylo schváleno.

4. Projednání protokolu o ročním auditu na dětském hřišti.4. Projednání protokolu o ročním auditu na dětském hřišti.

Předsedající informovala zastupitele o výsledku ročního auditu dětského hřiště – audit 
proběhl v červnu, protokol byl zaslán zastupitelům do e-mailu. Při auditu byly zaznamenány 
nedostatky, které mají původ v opotřebení nebo nedostatečné údržbě – hniloba dřevěných 
částí, opotřebené lano, uvolněné prvky nebo rozestupující se dlaždice. Předsedající 
upozornila na zvýšenou  potřebu kontroly a údržby hřiště vzhledem ke zvýšené návštěvnosti 
v průběhu prázdnin, je také nutné hlásit vzniklé závady – došlo k ulomení basketbalového 
koše, roztržení plachty na zakrytí pískoviště,  po skupině mládeže z Borové zůstává v areálu 
nepořádek. S panem A. Konůpkou, zodpovědným za údržbu dětského hřiště , bylo 
dohodnuto, že v dalším týdnu provede potřebnou údržbu a bude posouzeno, co bude možno 
opravit vlastními silami,  a co opraví specializovaná firma.
Protokol o ročním auditu je uveden v příloze zápisu.

5. Černé stavby.5. Černé stavby.

Předsedající informovala zastupitele  o stavu řešení nepovolených nebo 
problematických staveb:

- Byla zaslána žádost na stavební úřad o pokračování řízení o odstranění nepovolené 
stavby opěrné zdi a plotu u domu č.p. 16 – obec obdržela odpověď, že stavební úřad zajišťuje
podklady pro určení vlastníka stavby a v řízení bude pokračovat po jejich získání. 
Žádost o obnovu řízení a vyjádření stavebního úřadu jsou uvedeny v příloze zápisu.

- Právnímu zástupci obce bylo zadáno zajištění zpoplatnění užívání obecního pozemku 
u domu č.p. 16.

-  Ve věci stavebních úprav v areálu Telurie se starostka dotazovala ředitele společnosti 
na stav řešení provozu sil na sypké materiály – písemně upozornila na stále se vyskytující 
hlučnost a prašnost při provozu. Dle vyjádření ředitele společnosti snížili tlak vzduchu do 
oklepových filtrů a zaslepili čelní průduchy; nový kompresor pro plnění sil byl dodán, ale 
nebyl dosud zprovozněn. 
Předsedající dále  uvedla, že instalovaná sila svojí výškou 12 metrů porušují regulativ 
územního plánu, který pro nové stavby povoluje výšku max. 8 metrů. 
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Předsedající dále informovala o vznesení dotazu na hygienickou stanici ohledně stanoviska 
hygieny k této stavbě – z odpovědi KHS vyplynulo, že se vyjadřovala pouze k původnímu 
projektu.
E-mailová korespondence s ředitelem BaL Teluria a odpověď KHS jsou uvedeny v příloze 
zápisu.

Majitel domu č.p. 12 nechal zaměřit již vybudované základy opěrné zdi – dle zjištění 
geodeta se konec zdi nachází 0,3 m na obecním pozemku. Stavba zdi byla pozastavena a není
znám záměr dalšího postupu .

V průběhu projednávání tohoto bodu programu odešla v 20:00 hod. paní Marta Oujezdská.

6. Přechodné „DZ“ na točně BUS a zábradlí u žel. podjezdu.6. Přechodné „DZ“ na točně BUS a zábradlí u žel. podjezdu.

Předsedající informovala zastupitele, že platnost přechodného dopravního značení na 
točně skončila 31. 7. 2020, ze strany BaL Teluria zatím nepřišla žádná nová informace, jak v 
této věci bude dále postupováno.

Oprava zábradlí u podjezdu pod železnicí zatím neproběhla, od SÚS Blansko ani od 
BaL Teluria nepřišly žádné informace.

7.  Rozpočtové opatření č. 3/2021.7.  Rozpočtové opatření č. 3/2021.

Předsedající seznámila zastupitele s rozpočtovým opatřením č. 3/2021, které schválila 
dne 30. 7. 2021 v rámci své pravomoce provádět rozpočtová opatření. V rámci tohoto 
rozpočtového opatření je na straně příjmů navýšena položka Jednorázový příspěvek obcím – 
kompenzační bonus SARS Cov-2, na straně výdajů je navýšena položka Krizová opatření, ve
které se promítl příspěvek obcím postižených tornádem.
Plné znění rozpočtového opatření je uvedeno v příloze zápisu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3/2021.

Výsledek hlasování:   Pro     5        Proti      0       Zdrželi se     0

Usnesení č. 21/5 bylo schváleno.

8. Informace k dotaci „Systému odděleného sběru odpadů.8. Informace k dotaci „Systému odděleného sběru odpadů.

Předsedající seznámila zastupitele s podklady k systému odděleného sběru odpadů 
zaslaných z DSO Malá Haná – postup při výdeji sběrných nádob domácnostem, a v přílohách
ke smlouvě č. 41/19 o odstraňování a separaci komunálního odpadu v obci Skrchov pro rok 
2021: 
- Příloha č.1 -  Specifikační list, kde je sepsáno kolika a jakých nádob a v čím vlastnictví se 
budou svozy týkat a
- Příloha č. 2 – Ceny za svoz, odstraňování a likvidaci různých druhů odpadů, včetně četnosti
jejich svozu.
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V diskuzi k podkladům předsedající uvedla, že některé věci zde uvedené bude nutno 
ještě vyjasnit, např. proč svoz komunálního odpadu multikárou je uváděn v četnosti 26 svozů
za rok,  když jinde v obci je četnost svozů KO 13 x za rok a pod.
Kromě toho předsedající uvedla, že náklady na likvidaci odpadů dosáhnou v tomto roce 
cca 200 tisíc Kč, na poplatcích obec vybere cca 50 tisíc Kč. Nad tímto nepoměrem se bude 
nutno zamyslet při schvalování vyhlášky o místním poplatku za komunální odpad. 
Na nákladech obce za svoz a likvidaci odpadů se částkou cca 20 tisíc Kč podílí svoz odpadů 
multikárou od domů, kde nezajede kvůli překážce na místní komunikaci běžné popelářské 
auto. Předsedající dále uvedla, že v novém systému svozu bude multikára od domů 
"v kopečku" svážet směsný komunální odpad a bioodpad, nádoby na papír a plast budou 
obyvatelé dotčených domů muset vlastními silami svézt dolů, nebo tento odpad odkládat do 
kontejnerů u obecního úřadu.
Podklady k systému odděleného sběru odpadů jsou uvedeny v příloze zápisu.

9. Oprava místní komunikace k č.p. 50.9. Oprava místní komunikace k č.p. 50.

Předsedající informovala zastupitele o záměru opravy asfaltového povrchu cesty od 
I/43 k domu č.p. 50 – povrch zde byl poškozen před několika roky při přívalovém dešti.  
ŘSD, které úsek silnice patří, není možné přimět k jednání, a povrch silnice je třeba opravit. 
Současně by se po dohodě s družstvem upravil povrch cesty nad horskou vpustí. Náklady na 
opravu předpokládá do 50 tisíc Kč.

10. Rozšíření MK – zatáčky u č.p. 12 + stavba opěrné zdi.10. Rozšíření MK – zatáčky u č.p. 12 + stavba opěrné zdi.

Předsedající informovala zastupitele o tom, že při opravě místní komunikace, 
poškozené popelářským vozem, se v zatáčce u domu č.p. 8 vyasfaltovala část obecního 
pozemku, aby došlo k rozšíření komunikace v tomto místě. Kromě toho byla u nově 
vybudované výhybny  přistavěna nízká zídka, aby nedocházelo k sypání zeminy ze 
sousedního pozemku.

11. Přidání jukej boxu.11. Přidání jukej boxu.

Předsedající informovala zastupitele  tom, že ze Svazu místních samospráv  obec 
obdržela jukej box – tubus na reflexní nálepky na oděv, které nahrazují reflexní prvky pro 
chodce. V rámci diskuze byla navržena místa, kam by bylo možno jukej box umístit -  
na autobusovou zastávku na Borové, zastávku 273 ke Stvolové, k přechodu pro chodce, 
k obecnímu úřadu. Konečné rozhodnutí nebylo přijato.

12. Přistoupení ke sporu JMK – AZUR.12. Přistoupení ke sporu JMK – AZUR.

Předsedající seznámila zastupitele s dopisem starosty Boskovic Ing. Jaroslava Dohnálka
a starosty Kuřimi a zastupitele Jihomoravského kraje Drago Sukalovského, ve kterém 
informují starosty obcí okresu Blansko o soudním sporu mezi Jihomoravským krajem a 
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některými spolky, jednotlivci a obcemi ve věci platnosti 1. aktualizace zásad územního 
rozvoje Jihomoravského kraje (AZÚR).  V této aktualizaci byla stanovena trasa rychlostní 
komunikace D 43 a trasa vysokorychlostní železnice, a toto bylo napadeno u soudu. Pokud 
by soud žalující straně vyhověl a AZÚR zrušil, znamenalo by to další odložení řešení 
neuspokojivé dopravní situace  severně a severozápadně od Brna. Proto pisatelé dopisu 
vybízí obce tohoto regionu, aby se připojili ke sporu jako vedlejší účastníci sporu na straně 
žalované a dali tak najevo svůj názor na nutnost dokončení dopravní sítě kraje a symbolicky  
Jihomoravský kraj  podpořili.
Výzva k podpoře JMK, průvodní dopis a vzor přistoupení ke sporu jsou uvedeny v příloze 
zápisu.

V diskuzi se zastupitelé vyslovili jak k tomu, ke sporu se připojit, tak k tomu do sporu 
nevstupovat.  Proti přistoupení ke sporu byl pan F. Bubeník, podle kterého není správné 
přidat se na některou stranu sporu, aniž by bylo známo, co konkrétně žalobcům na AZÚR 
vadí. Oproti tomu argumentoval např. pan L. Chladil, že přistoupení ke sporu umožní obci 
nahlížet do spisu a zjistit obsah žaloby, a také je třeba podpořit realizaci D 43. Pro 
přispoupení ke sporu se vyslovila také předsedající z důvodu potřeby urychlit řešení dopravní
situace – u Svitav se dokončuje obchvat města, a po jeho dokončení lze očekávat 
zintenzivnění dopravy přes obec. Diskuze byla ukončena hlasováním.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov schvaluje přihlášení obce Skrchov jako vedlejšího účastníka 
řízení o návrhu na zrušení opatření obecné povahy – části Aktualizace č. 1 Zásad 
územního rozvoje Jihomoravského kraje ze dne 17. září 2020 vedeného u Krajského 
soudu v Brně.

Výsledek hlasování:   Pro     3        Proti      1       Zdrželi se     1

Usnesení nebylo schváleno, proti hlasoval p. František Bubeník, zdržel se p. Petr Kopečný.

13. Dotace na veřejné budovy.13. Dotace na veřejné budovy.

Předsedající informovala zastupitele, že byl vypsán dotační program, v rámci kterého je
možno žádat o podporu na rozšíření veřejných budov – v obci chybí společenská místnost 
pro setkávání občanů, bylo by možno ji vybudovat jako přístavbu k obecnímu úřadu. Je 
potřeba nechat zpracovat projekt a zajistit stavební povolení – zatím má obec povolení na 
vybudování ČOV místo stávající jímky, kterou je nutné před rozšířením odstranit.

14. Různé.14. Různé.

Nebyly žádné věci k projednání.

Zasedání bylo ukončeno v 21:40 hod., přítomno 5 zastupitelů ze 7.

Přílohy zápisu:

1. Prezenční listina
2. Kopie oznámení o konání zasedání zastupitelstva

3. Výpis přijatých usnesení
4. Kopie usnesení přijatých na minulém zastupitelstvu

5. Cenová nabídka na doplnění osvětlení
6. Dopis firmy Textil Eco a.s.

6. stránka z  7



7. Protokol o ročním auditu dětského hřiště

8. Žádost o obnovení přerušeného řízení a vyjádření stavebního úřadu
9. E-mailová korespondence s ředitelem BaL Teluria ohledně provozu sil

10. Odpověď krajské hygienické stanice ohledně stanoviska ke změně stavby
11. Rozpočtové opatření č. 3/2021

12. Postup expedice barevných nádob do domácností
13. Příloha č.1 ke smlouvě č. 41/19 - Specifikační list

14. Příloha č.2 ke smlouvě č. 41/19 -  Ceny za svoz a likvidaci odpadů
15. Vzor OZV – poplatek za odpady

16. Výzva k podpoře JMK, průvodní dopis a vzor přistoupení ke sporu AZÚR - JMK

Zápis byl vyhotoven dne:  2. září 2021

zapisovatel: 

pan František Bubeník         ..........................................................

ověřovatelé:  

pan Petr Kopečný                  ............................................................... 

       
 

 pan Ladislav Chladil            ............................................................... 

starostka obce:

paní Věra Kolářová                 .............................................................. 
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